
Kategoria
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Z tematem budowy Tarczy Wschód zapoznali się wczoraj (12.11.2024) nie tylko samorządowcy z
województwa podlaskiego, ale także mieszkańcy Powiatu Hajnowskiego i okolic.

Spotkanie z podsekretarzem stanu w Ministerstwie Obrony Narodowej Stanisławem Wziątkiem (Nowa
Lewica), zastępcą szefa Sztabu Generalnego Wojska Polskiego gen. bryg. Stanisławem Czosnkiem i
dowódcą 18 Dywizji Zmechanizowanej gen. Arkadiuszem Szkutnikiem zorganizował Starosta
Hajnowski Andrzej Skiepko, w obliczu sprzecznych doniesień medialnych na ten temat.

Wzięło w nim udział ponad 200 osób – mieszkańców, przedstawiciel samorządów, Lasów
Państwowych, służb mundurowych, którzy chcieli poznać szczegóły Narodowego Programu
Odstraszania i Obrony. Spotkanie było okazją do rozmowy o bezpieczeństwie mieszkańców terenów
przygranicznych, obronie cywilnej czy ochronie Puszczy Białowieskiej.

Partnerstwo, dialog, rozwój  - to wg. prelegentów trzy najważniejsze rzeczowniki determinujące



budowę Tarczy Wschód. Planowane inwestycje infrastrukturalne przez Polskę mają być częścią
 tworzonej flanki wschodniej NATO.

Przedstawiciele MON i Wojska Polskiego przedstawili główne założenia projektu Tarczy Wschód, nie
stronili od odpowiedzi na pytania i bezpośredniej interakcji z zabierającymi głos uczestnikami.
Wiceminister Wziątek wykorzystał spotkanie do zdementowania informacji nt. inwestycji, które
pojawiły się w mediach. Zapowiedział, że własność prywatna nie będzie naruszana – zgodnie z
usłyszanymi deklaracjami NIE będzie wysiedleń, NIE będzie wywłaszczeń. Jeśli się pojawią, będą miały
charakter tylko i wyłącznie incydentalny, ponadto będą wiązały się z wypłatą odszkodowania, pod
rozwagę bierze się także zamianę gruntu. Główne prace infrastrukturalne będą koncentrować się na
gruntach wojskowych, a także tych należących do Skarbu Państwa, Lasów Państwowych czy KOWR-u.
Wedle słów Wiceministra Wziątka inwestycje infrastrukturalne będą sięgać w głąb Województwa
kilkaset metrów, tym samym zdementował informacje o 50 km ich głębokości.

Wiceminister Stanisław Wziątek podkreślił – także w rozmowie z mieszkańcami – potrzebę ochrony
środowiska. Jako że Wojsko Polskie chce się skupić na ograniczeniu manewru przeciwnika, w ujęciach
planistycznych Tarczy Wschód tereny lesiste, wodne i bagienne to atuty, stanowiące naturalną
barierę. Nie będą niszczony i betonowane.

Podlasie jest bezpieczne, a to co robimy, jest elementem tej gwarancji. Chcemy budować
markę bezpiecznego miejsca, budować potencjał do dalszego rozwoju – zaznaczył
Wiceminister Wziątek.

Obecni na spotkaniu dowódcy mówili zaś o inwestycjach mających na celu poprawę mobilności
Wojska Polskiego, a z których korzystać będą również mieszkańcy. Chodzi o plany związane z
modernizacją dróg i mostów, inwestycje o charakterze telekomunikacyjnym, inwestycje w lokalną
służbę zdrowia.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko pozytywnie ocenił wczorajsze wydarzenie:

To było bardzo dobre, merytoryczne spotkanie. Wiele wyjaśniło, w mojej ocenie wyciszyło
niepokoje, ale przede wszystkim przybliżyło mieszkańcom zagadnienie Tarczy Wschód.
Zasięgnęliśmy informacji u źródła. W trakcie spotkania padło wiele kontentych pytań, ale
pojawiły się konkretne odpowiedzi. Dziękuję  Panu Stanisławowi Wziątkowi z MON oraz
Zastępcy Szefa Sztabu Generalnego Wojska Polskiego - Panu Stanisławowi Czosnkowi, a
także Dowódcy 18 Dywizji Zmechanizowanej gen. dyw. Arkadiuszowi Szkutnikowi za
udział w spotkaniu oraz konstruktywną dyskusję. Swoje podziękowania kieruję także do
Wojewody Podlaskiego Jacka Brzozowskiego oraz Wicewojewody Pawła Krutula za
wsparcie w organizacji spotkania. Było ono bardzo potrzebne.

Katarzyna Miszczuk
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